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mailto:general@bytownchapter.com?subject=Newsletter
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I say it every year so… I will say it again! Sweater weather is my favourite 

time of year! I love cooler days (and even cooler nights), and the wonderful 

display of colour Mother Nature deems us worthy of this time of year… Just 

a beautiful time of year. Make sure to enjoy it. And Happy Thanksgiving! 

Gobble, gobble… 

  

This newsletter is a bit of a beast so, I will leave this introduction to that and 

get right to business… 

 

Welcome new members… 
A hearty By-Town welcome to new members Barbara MacKenzie, Angela Huang, Claude 

Mainville, Natalie Droeske! And, welcome back to Susan Cheng. We hope to see you at an 

activity soon! 

October lunch fun and November 

lunch reminder 
We had a great lunch and beautiful fall walk at our October lunch, with 36 members joining 

in the fun. Door prizes were won by Lucille Bourguignon, Bernice Delcorde, Andrée Gannon, 

Ray Gervais, Wayne Schinzel and Christiane Tailleur and the 50/50 winner, of $76, was 

Andrée Gannon. 

  

Join us for the November lunch at Hometown Sports Grill on Thursday, November 7 at 11:30 

a.m. Please register your attendance by October 30. 

  

A few pictures from our October gathering… 

https://www.hometownsportsgrill.ca/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=I%27m%20attending%20the%20November%20lunch
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It’s that time of the year again! Santa 

needs you… 

 

Once again Santa is asking By-Town members to answer the call and help him with his mail 

this upcoming holiday season. We’re booked into the usual spot (cafeteria meeting room at 

head office) on the following dates: 

• Thursday, November 28 

• Thursday, December 5 

• Thursday, December 12 (NOT in the cafeteria – in the head office conference centre 

for Blitz Day) 

• Thursday, December 19 

• Thursday, January 9 

  

If you plan to attend, please register via email – your registration will ensure you get 

mailto:lesrochon@videotron.ca?subject=Count%20me%20in%20for%20Santa%20mail!
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updates about volumes and if there is a need to cancel/reschedule for weather or any other 

reason. Thanks for helping to keep the magic alive!  

 

Holiday fun – redux… 
Based on requests from those who attended last year we’ve decided to return to a favourite 

spot – the Sucrerie de la Montagne in Rigaud! Sucrerie de la Montagne provides an authentic 

Québécois holiday, country-style festive gathering, with delicious food and amazing 

entertainment. A fun evening is guaranteed! 

  

A traditional Christmas feast will be served family-style: harvester’s barley soup, farm-style 

crusty bread, meat pie, maple-glazed turkey, traditional meatball stew, wood-fired baked 

beans, maple-glazed carrots, old-style mashed potatoes, cranberry sauce, and pickles. 

Dessert is traditional sugar pie and golden pancakes. Tea and coffee are included. 

  

After dinner we’ll enjoy live music and sing and dance the night away! Join us for this 

wonderful holiday evening of food, music, and laughs. The actual cost of this event would be 

$115 per person (including cost of the bus) but your club is sponsoring a part of the cost, 

and the event tickets will cost only $75 per member (reminder that your spouse or one 

guest is considered a member). Currently the event is open only to members and their 

guest. 

  

Date: Friday, November 22, 2024 

Schedule: 

·       3:30 p.m. – bus leaves Riverside United Church (parking available) 

·       5:00 p.m. – arrive at Sucerie de la Montagne 

·       9:30 p.m. – 10:00 p.m. – leave Sucrerie de la Montagne 

·       11:00 p.m. – 11:30 p.m. – estimated time of return to Riverside United Church 

  

Register now, please... registration is limited to 50 seats. Please note, your reservation is 

confirmed only after we have received your payment. 

  

Please note, though the venue tries to allow groups ‘of a certain age’ to disembark from 

their bus at the door, the accessibility of the road to the door is very weather dependent. If 

there has been rain (or snow!), we may have to take the horse drawn carriage to the main 

building. This does make the potential physical requirements for this trip a bit more 

strenuous. 

Chapter fundraiser… Just in time for 

holiday gift-giving! 
We have been gifted a few stamp collectibles from Canada Post that the chapter will be 

raffling off to raise funds for the club. Tickets are $2.00 each or three for $5.00. We will be 

selling tickets at the fall lunches and Santa Letter-writing days. You can also purchase 

tickets (though we ask for a minimum of $10 purchase…) via email (when you send your 

email, we’ll provide instructions…). All proceeds will be used to support club activities 

(events, door prizes, charity support, etc.). These frames are perfect gifts for the NHL fan in 

your life, Canadian music lovers and postal memorabilia collectors. Up for grabs are: 

  

https://www.sucreriedelamontagne.com/en/
mailto:treasurer@bytownchapter.com?subject=Count%20me%20in%20for%20the%20Sucrerie%20de%20la%20Montagne%20festivities!
mailto:president@bytownchapter.com?subject=I%20want%20to%20buy%20raffle%20tickets
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• 1ST PRIZE: A signed and numbered, limited edition, Bobby Orr collection frame… 

Arguably the NHL’s best-ever defensemen, this frame originally sold for $249 but 

they are now selling on eBay for upwards of $700! 

• 2ND PRIZE: A limited-edition Tommy Hunter stamp frame, celebrating the music and 

life of the iconic Canadian country music icon who entertained us in our living rooms 

for 27 years! 

• 3RD PRIZE: 2013 NHL Collectors Album: Written in association with the Hockey Hall 

of Fame, this richly detailed album is filled with historic images and photos 

recounting the history of Canada’s NHL team jerseys and some of the NHL’s most 

famous trophies, including the Hart Memorial Trophy. 

• 4TH PRIZE: A framed watercolour art piece by Bill Slavin from the 1996 book, Get 

Started: Stamp Collecting for Canadian Kids, by Elizabeth MacLeod (author) and Bill 

Slavin (Illustrator). A beautiful collectible for any postal history buff. This prize 

comes with a $20 Tim Hortons gift card! 

  

Support your club and buy a few tickets! Or, encourage your friends and family to buy some 

tickets… 

  

Dues are due! 
A reminder that everyone’s membership in the Heritage Club runs from January 1 to 

December 31 of each year. So… now is the time to pay your dues! Your $20 membership 

gives you (and your partner/spouse) access to the member price on all our events, front of 

the line access to the events, voting privileges at the AGM, charity support nominations, and 

access to discounts at Johnson Insurance, Goodlife gym, HearingLife and others. 

  

A reminder, the discount membership at Goodlife, requires your paid membership status be 

on a list we provide to Goodlife the first week of each month. If you wish to receive your 
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GoodLife discount you must pay your dues well in advance of your Goodlife renewal date. 

  

Dues payment information is at the end of this newsletter. Or, if you wish to pay in cash, 

you can do so at the November lunch. 

 

AGM report… 
We had 48 members join us for the September 2024 AGM. Your club sponsored part of the 

pizza and salad buffet and your executive team baked yummy desserts. Booking a private 

room for a bit longer gave everyone some time to chat and catch up after what seemed to 

be a very busy summer for most. 

  

Treasurer Christiane Tailleur presented her financial report. Her highlights were: 

• Membership sits at 454, which is up 2 members. We usually have 50-60 members 

drop off and about the same number join or come back after a few years. 

• We have a healthy bank balance that is maintained at roughly $15,000 and GIC of 

$5000. 

• Most of our revenues are generated by membership dues and the National Heritage 

Club Grant. This year we received a grant of $2500 plus we won the camaraderie 

award of $500 for a total of $3000. 

• Most of our expenses are for our social gatherings. We usually offer member 

discounts for our events and the Club pays for the bus when we have outings. The 

Club also pays for door prizes for each lunch. 

  

If you would like a copy of the 2023 (or 2024, when it is available) financial report please 

send an email to Christiane.  

  

Chapter President Cindy Daoust provided the president report, highlights were: 

• Introduction of the executive team, noting their commitment – as volunteers – to 

the club and to each member is exceptional, thanked them for their time, energy 

and guidance. 

• Though this is my third year as president, this was really, only my first “real” report 

because of COVID. I was pleased to note that most of our pre-COVID activities are 

back on track and that the only cancellations we had were because of weather. We 

held all other events as planned! Thanked members who stayed away from events 

when they were feeling unwell. 

• Everyone seemed to agree that for the first time since February of 2020, when we 

all first heard that COVID word, that we truly had a normal year. Proven by the fact 

that our most favourite activity – the fall wine tour – is happening in a few weeks. 

The executive was thrilled to have the wine tour sell out as fast as it did. 

• In the past year we did theatre trips, had great golf and bowling days, 11 lunches, 

enjoyed the comedy night… very normal activity level for this club! And all events 

were well attended, with registrations nearing, or exceeding, pre-COVID numbers. 

So, yeah! 

mailto:treasurer@bytownchapter.com?subject=Please%20share%20the%20financial%20report
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• But the highlight of this year for me was By-Town’s very successful hosting duties 

for the National AGM. We hosted chapter presidents from across Canada, spouses 

and observers for four days and three nights in May. I have always known I have a 

great executive team, but they outdid themselves during the national AGM. We’ve 

had nothing but excellent feedback about the event. To this team – I thank the 

executive for all the work they put in and for allowing this chapter to be so 

wonderfully represented at the 35th National AGM. 

• I am pleased our membership numbers remain steady… But we are always looking 

for new members so, if you have long-service friends at Canada Post or retirees that 

aren’t part of the club, invite them to a lunch or an event and maybe we can work 

our magic on them to become members! 

• Planning two presentations – online security and a talk with a pension board 

representative… stay tuned for more information on that. We have always said that 

while the club is a social club, being part of it also serves another very important 

thing… Should there be a move from wherever to screw with our pensions, being 

able to quickly mobilize a defence would be key. So, us knowing your email address 

and being able to quickly share information, gather support, etc. would be significant 

in presenting a united front. So, we’ll continue to work to get someone to speak to 

us about our pensions but, in the meantime, pay your dues! 

• Looking forward to the activities for the rest of the year – lunches, Santa letter-

writing events and our holiday event. Plus, of course, the wine tour…  

• And, looking forward to 2025, your executive team is very pleased to share that we 

already have next year’s four-day extravaganza – in Niagara – booked. So, while 

we’re not taking registrations yet, you can save the date on your calendar (Monday, 

September 15 to Thursday, September 18). Stay tuned for more details next spring. 

• Of course, as always, if you have an idea for an event or activity, please share with 

us. We kept things fairly standard this year to allow one more year for things to 

stabilize on the COVID front, but I think we’re good to go with branching out a bit 

next year. I know we all love the theatre days, and we’re certainly not looking to 

stop doing those, but if you have other ideas, please share them! 

• Announced the results of our charity support for this year. 

o You will remember that we dedicated all our 50/50 support from the past 

year to the Canada Post Community Foundation. At the National AGM we 

were able to present Canada Post, on your behalf, $1,500 for the 

Foundation. This is wonderful support for the Foundation and their work for 

children and youth across Canada. 

o We’ve donated to two additional organizations – Food Sharing 

Ottawa (nominated by member Dennis Jarvis) and Lanark County Interval 

House (nominated by member Martin Stockton) from our annual club charity 

process. Each organization will receive a $500 donation from your club. 

o More details on those donations in the November newsletter. 

• President’s Award given to executive member Karen Casselman. Karen has 11 years 

of work on the executive team. She manages all our sporty events and puts her 

hand up to take on whatever parts of whatever event that we need help with. Karen, 

thank you for your decade, plus one, years of service to this club. 

• Concluded by thanking the members… Any time we have needed help – with 

translations, graphic design, taking on a lunch while we’re away or whatever, you 

have responded. You come to events, you read newsletters, you ask questions, you 

give us ideas… Thank you to each one of you for your support and commitment to 

the club. 

Finally, the 2024 elections were held. As noted in earlier newsletters, we had two positions 

up for re-election: 

https://foodsharingottawa.com/
https://foodsharingottawa.com/
https://lcih.org/
https://lcih.org/
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• VP position currently held by Karen Casselman 

• Treasurer position currently held by Christiane Tailleur 

There were no names put forward (from the newsletter callout or from the floor) for either 

position, and both Karen and Christiane agreed to serve for another term. Both ladies were 

re-elected to their positions. Thank you to Christiane and Karen for their continued support 

for the club. 

 

 

Heritage Club Scholarship winners… 

 

The Heritage Club Scholarship Program is now a well-established program which, since its 

beginning in 2018, has seen 75 very impressive applications. Choosing only three winners is 

always a challenge for the selection committee. It is an honour for the Heritage Club to give 

these talented individuals a helping hand in achieving their personal goals. By-Town 

members, please encourage your grandchildren to apply for a Heritage Club scholarship. 

Congratulations to the Class of 2024! 

The demise of a really great website… 
As we noted this past summer, management of the By-Town chapter website had become a 

task that was simply taking too much time. While we loved the site’s readability and how it 

allowed for quick information recall, the all-too-frequent hacks have just become a lot to 

manage for people who, well, know nothing about website management and security. So, 

we have taken the decision to shut the website down. Your monthly newsletters (save 

them!), the national website or our Facebook page will now be the only ways to follow our 

activities. While this move will eventually mean a change in our email addresses, for now, 

there is nothing for you to do except file this newsletter where you can refer to it again if 

needed! 

  

That’s it for this month… and, if you made it this far, thank you! 

Stay well and we hope to see you at an event soon. 

  

https://heritageclub.ca/scholarship-program/
https://heritageclub.ca/wp-content/uploads/2024/09/Winner-announcement-2024-Eng.pdf
https://heritageclub.ca/by-town/
https://www.facebook.com/bytownchapter
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Your By-Town Heritage Club Executive 

  

 

 

 

Je le dis à chaque année, donc… je me répète ! La saison des chandails est 

ma préférée. J’adore les journées fraîches (et même les nuits fraîches), et 

les splendeurs de couleurs que Mère Nature nous offre à ce temps de 

l’année… un automne dans sa beauté. Jouissez-en pleinement. Et joyeuse 

action de grâce ! Glou-glou, glou-glou !! 

  

Ce bulletin étant un peu long, je termine l’introduction ici et je passe aux 

sujets importants… 

 

Bienvenue aux nouveaux membres… 
Une chaleureuse bienvenue aux nouveaux membres Barbara MacKenzie, Angela Huang, 

Claude Mainville et Natalie Droeske ! Et bon retour à Susan Cheng. Nous espérons vous voir 

à un événement bientôt ! 

Plaisirs lors du dîner d’octobre et un 

rappel pour le dîner de novembre  
Nous avons eu une rencontre bien conviviale et une belle sortie de marche lors du dîner 

d’octobre; 36 membres s’y sont joints. Les prix de présence ont été gagnés par Lucille 

Bourguignon, Bernice Delcorde, Andrée Gannon, Ray Gervais, Wayne Schinzel et Christiane 

Tailleur, tandis qu’Andrée Gannon a remporté 76 $ au tirage 50/50. 

  

Soyez des nôtres au dîner de novembre au restaurant  Hometown Sports Grill, le jeudi 7 

novembre à 11 h 30. Svp vous inscrire avant le 30 octobre. 

  

https://www.hometownsportsgrill.ca/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=I%27m%20attending%20the%20November%20lunch
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Quelques photos de la rencontre d’octobre… 

 

 



By-Town Chapter newsletter 
October 2024 
 

 

 



By-Town Chapter newsletter 
October 2024 
 

 

 

La fin de l’année approche et le père 

Noël a besoin de vous…  

 

Encore une fois, le père Noël espère que nos membres lui portent main-forte avec son 

courrier du temps des Fêtes. Nous avons réservé notre salle préférée près de la cafétéria au 

siège social pour les dates suivantes : 

• jeudi, le 28 novembre 

• jeudi, le 5 décembre 

• jeudi, le 12 décembre (PAS dans la salle près de la cafétéria, mais dans la salle de 

conférence de la tour Nord au siège social) 

• jeudi, le 19 décembre 

• jeudi, le 9 janvier, 2025 

  

Si vous voulez participer, svp vous inscrire par courriel - nous vous aviserons des volumes 

mailto:lesrochon@videotron.ca?subject=Count%20me%20in%20for%20Santa%20mail!
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de lettres et si nous devons annuler ou remettre à une autre date en cas d’intempéries ou 

d’autres raisons. Merci de faire partie de la magie ! 

 

Joie des Fêtes - un retour…  
À la demande des heureux qui se sont joints l’an passé, nous retournons à la  Sucrerie de la 

Montagne à Rigaud ! La Sucrerie de la montagne offre à sa clientèle une incursion véritable 

dans le passé des ancêtres canadiens et québécois, incluant des repas délicieux et des 

divertissements fabuleux ! Une excellente soirée garantie ! Un festin de Noël traditionnel à 

volonté sera servi genre en famille aux tables: soupe à l’orge de récolte, pain croûté de 

ferme, des tourtières de la Beauce, Qc, dinde au beurre glacée à l’érable, ragoût de 

boulettes traditionnel, fèves au lard au feu de bois, des carottes glacées à l’érable, des 

pommes de terre pilées à l’ancienne, de la sauce de canneberges et des cornichons. Le 

dessert est la tarte au sucre traditionnelle et des crêpes dorées. Le café et le thé sont inclus. 

  

Après le souper, nous pourrons jouir de musique, de chansons et de danse toute la soirée ! 

Rejoignez-nous pour cette merveilleuse soirée des Fêtes remplie de bouffe, de musique et 

de rires. Le coût actuel est de 115 $ la personne (incluant le coût de l’autobus), mais votre 

club en commandite une partie, donc votre coût sera de 75 $ par membre (un rappel que 

votre conjoint.e est considéré.e un membre). Présentement, cet événement est offert 

seulement à nos membres et à leur invité.e. 

  

• Date : vendredi, le 22 novembre 2024 

• Horaire : 15 h30 : l’autobus quitte de Riverside United Church 

• 17 h : arrivée à la Sucrerie de la montagne 

• 21 h 30 - 22 h : départ de la Sucrerie de la montagne 

• 23 h - 23 h 30 : arrivée estimée à Riverside United Church 

 

Inscrivez-vous maintenant, svp et merci ; nous sommes limités à 50 participants. Notez que 

votre place est réservée quand nous aurons reçu votre paiement. Quoique l’emplacement 

permet aux passagers ‘d’un certain âge’ de descendre de l’autobus à la porte de l’édifice, la 

condition de la route est sujette aux intempéries. En cas de pluie ou de neige ( ! ), nous 

ferons la navette en charrette à cheval, ce qui pourrait exiger des efforts physiques 

additionnels. 

Collecte de fonds pour le club… Juste 

à temps pour les cadeaux des Fêtes ! 
Postes Canada nous a offert quelques articles de la collection de timbres que nous tirerons 

au sort pour recueillir des fonds pour le club. Les billets coûtent 2 $ chacun ou trois pour 5 

$. Nous vendrons des billets lors des dîners d’automne et lorsque nous répondrons aux 

lettres du Père Noël. Vous pouvez également acheter des billets (bien que nous demandons 

un minimum de 10 $ d’achat...) par courriel (lorsque vous envoyez votre courriel, nous vous 

fournirons des directives...). Tous les profits seront utilisés pour soutenir les activités du 

club (événements, prix de présence, soutien caritatif, etc.). Ces cadres sont des cadeaux 

parfaits pour les fans de la LNH (Ligue nationale de hockey) dans votre vie, les mélomanes 

https://www.sucreriedelamontagne.com/
https://www.sucreriedelamontagne.com/
mailto:treasurer@bytownchapter.com?subject=Count%20me%20in%20for%20the%20Sucrerie%20de%20la%20Montagne%20festivities!
mailto:president@bytownchapter.com?subject=I%20want%20to%20buy%20raffle%20tickets
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canadiens et les collectionneurs de souvenirs postaux. À gagner : 

  

• PREMIER PRIX : Un cadre de la collection Bobby Orr, signé et numéroté, en édition 

limitée... Sans doute le meilleur défenseur de l’histoire de la LNH, ce cadre se 

vendait à l’origine 249 $, mais il se vend maintenant sur eBay pour plus de 700 $ ! 

• DEUXIÈME PRIX : Un cadre avec timbre de Tommy Hunter en édition limitée, 

célébrant la musique et la vie de l’icône emblématique de la musique country 

canadienne qui nous a divertis dans nos salons pendant 27 ans ! 

•  TROISIÈME PRIX : Album de collection 2013 de la LNH écrit en association avec le 

Temple de la renommée du hockey. Cet album richement détaillé est rempli 

d’images et de photos historiques relatant l’histoire des chandails des équipes 

canadiennes de la LNH et de certains des trophées les plus célèbres de la LNH, dont 

le trophée commémoratif Hart. 

•  QUATRIÈME PRIX : Une aquarelle encadrée de Bill Slavin tirée du livre de 1996, Get 

Started : Stamp Collecting for Canadian Kids, par Elizabeth MacLeod (auteure) et Bill 

Slavin (illustrateur). Un bel objet de collection pour tout passionné d’histoire postale. 

Ce prix est accompagné d’une carte-cadeau Tim Hortons de 20 $ ! Merci à Marilyn 

Venner, membre du club, d’avoir fait don du cadre d’aquarelle. 

Appuyez votre club en achetant quelques billets ! Ou encouragez vos amis et famille à s'en 

procurer…. 

 

 

Les cotisations sont dues! 
Un rappel que votre adhésion dans le club Héritage est en vigueur du 1er janvier au 31 

décembre de chaque année. Donc, il est temps de payer. Votre paiement de 20 $ vous 

donne (et à votre partenaire) accès aux prix de membres à toutes nos activités, un accès de 
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premier rang à nos activités, un droit de vote à la réunion d’assemblée générale annuelle et 

à nos soutiens caritatifs; vous obtenez aussi un rabais auprès des gymnases Goodlife, des 

assurances Johnson et à d’autres. Vous trouverez de plus amples détails sur les avantages 

de membres et comment payer ici (et dans la case de paiement au bas). Souvenez-vous que 

l’adhésion à prix réduit aux gymnases Goodlife exige que votre nom soit inclus dans la liste 

de noms que nous remettons à Goodlife en début de mois. Si vous désirez avoir votre 

réduction de coût à Goodlife, assurez-vous de payer votre adhésion au club Héritage bien 

avant votre date de renouvellement à Goodlife. 

 

Les détails de paiement se retrouvent à la fin de ce bulletin. Ou vous pouvez payer en 

espèces comptant lors du dîner de novembre. 

 

Le rapport de l’assemblée générale 

annuelle  
48 membres étaient présents à l’assemblée générale annuelle de septembre 2024. Le club a 

commandité en partie le coût de la pizza et du buffet, et les membres de l’exécutif ont 

cuisiné de délicieux desserts. La salle privée réservée nous a permis de jaser et de se 

rattraper en nouvelles après ce qui semble avoir été une saison estivale bien remplie. 

La trésorière, Christiane Tailleur, a présenté son rapport financier. Les points saillants : 

• Notre club compte 454 membres, deux de plus qu’au dernier compte. 

Habituellement, de 50 à 60 membres quittent, tandis qu’environ le même nombre se 

joignent ou reviennent après quelques années. 

• Notre compte bancaire se maintient à environ 15 000 $ et notre CPG est de 5 000 $. 

• La plupart de nos revenus proviennent des cotisations de membres et de l’octroi du 

Club Héritage National. Cette année, nous avons reçu un octroi d’une valeur de 2 

500 $ et, en plus, nous avons mérité le prix de camaraderie d’une valeur de 500 $, 

pour un total de 3 000 $. 

• La plupart de nos dépenses couvrent nos activités sociales. Habituellement, nous 

couvrons une partie du coût des sorties pour nos membres, ainsi que le coût total de 

l’autobus lorsque nous voyageons à un événement. Le club paie aussi les prix de 

présence à chaque dîner mensuel. 

Si vous désirez une copie du rapport financier annuel de 2023 (ou de 2024 à sa parution), 

svp en faire demande par courriel auprès de Christiane. 

  

Notre présidente, Cindy Daoust, a présenté son rapport, indiquant en particulier: 

• Ses remerciements aux  membres de l’équipe exécutive, toutes et tous 

des  - bénévoles - dans le club; Cindy les remercie de tout cœur de leur 

dévouement, leur entrain et leurs conseils. 

• Bien que ce soit sa troisième année en tant que présidente, ceci est en réalité son 

premier ‘vrai’ rapport à cause de la pandémie. Cindy est fière que nous ayons repris 

presque toutes nos activités pré-pandémie et que les seules annulations étaient 

dues aux intempéries. Autrement, tout s’est bien passé, et un gros merci aux 

membres indisposés qui se sont absentés. 

mailto:treasurer@bytownchapter.com?subject=Please%20share%20the%20financial%20report
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• Il semble que nous sommes tous d’accord que, pour la première fois depuis février 

2020, quand nous avons entendu le nouveau mot COVID, nous avons vécu une 

année normale. La preuve étant que notre activité préférée - la tournée des 

vignobles - s’en vient dans quelques semaines. L'exécutif est ravi que les places se 

soient vendues si rapidement. 

• Durant la dernière année nous comptons des soirées de théâtre, d’excellents 

tournois de golf et de quilles, onze dîners, la soirée de comédie… un niveau 

d’activités tout-à-fait normal pour notre club ! Et tous ces événements à presque 

capacité ou plus qu’avant la pandémie. Donc, super ! 

• Le point saillant pour Cindy a été les fonctions d’accueil très réussies de notre Club 

By-Town lors de la 35e Assemblée générale annuelle nationale. Nous avons accueilli 

les présidents de chapitres de par le Canada, leurs épouses et observateurs durant 

quatre jours et trois nuits au mois de mai. Outre le grand dévouement habituel de 

notre équipe exécutive, celle-ci s’est surpassée à l’AGA nationale. Nous n'avons reçu 

que des compliments de nos invités. Un gros merci très sincère à l’équipe pour tout 

le travail qu’elle a fourni et d’être si merveilleusement représentée à cette 

assemblée nationale. 

• Cindy est fière que le nombre de membres soit stable dans notre club… mais nous 

cherchons toujours de nouveaux membres. Alors, pourquoi ne pas inviter vos amis 

employés de longue date ou à la retraite de Postes Canada à un de nos dîners ou 

événements; avec un brin de magie ils seront membres de notre club aussi ! 

• Nous sommes en train de préparer une présentation sur la sécurité en ligne et une 

causerie avec un représentant du conseil de pension… de plus amples détails à venir. 

Quoique nous soyons un club social, c’est par notre adhésion que nous pouvons 

demeurer au courant de l’état de notre pension. S’il advient un changement néfaste 

de qui que ce soit, nous devrons mobiliser une défense à grande vitesse. Tout 

partage de renseignements et de soutien aux membres par courriel s'avérerait 

crucial en la formation d’un front uni. Nous continuons à chercher un expert de notre 

pension qui peut nous aviser; entre-temps, veuillez s’il vous plaît payer vos 

cotisaions. 

• Nous avons hâte aux prochaines activités de cette année - dîners, réponses aux 

lettres du père Noël, événements des Fêtes. Plus, bien sûr, la tournée des 

vignobles… 

• Et pour l’année 2025, votre équipe exécutive est heureuse d’annoncer que la grande 

tournée - au Niagara - est déjà réservée. Nous ne prenons pas encore d'inscriptions, 

mais notez les dates (du lundi 15 septembre au jeudi 18 septembre). Plus de détails 

à venir au printemps. 

• Et évidemment, si vous avez des idées pour des activités ou événements, partagez-

les avec nous. Notre programme social était plutôt habituel cette année afin que tout 

se calme après la pandémie, mais il serait bon de se dégourdir un peu l’an prochain. 

Nous aimons tous le théâtre et n’allons pas y mettre fin, mais avez-vous d’autres 

idées à partager ? 

• Les résultats de notre soutien aux organismes caritatifs de cette année : 

o Les recettes de nos tirages 50/50 sont versées à la Fondation 

communautaire de Postes Canada. À l’AGA nationale, nous avons remis un 

montant de 1 500 $ à la Société pour la Fondation, une aide financière pour 

les enfants et jeunes qui en bénéficient. 

o Nous avons aussi fait dons de 500 $ chacun à deux autres organismes 

- Food Sharing Ottawa (nominé par le membre Dennis Jarvis) et Lanark 

County Interval House (nominé par le membre Martin Stockton) de notre 

processus annuel de charité du club. D’autres détails à ce sujet dans le 

bulletin de novembre. 

• Une mention honorable de la présidente à la vice-présidente Karen Casselman qui 

fait partie de l’équipe exécutive depuis onze ans. Elle gère tous les événements 

https://foodsharingottawa.com/
https://lcih.org/
https://lcih.org/
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sportifs et s’offre toujours pour prendre en charge une partie ou d’autre des activités 

que nous organisons. Karen, merci, merci pour la décennie et plus de service que tu 

as rendu à notre club. 

• Et enfin, des remerciements aux membres… que ce soit pour des traductions, 

conceptions graphiques ou pour organiser un dîner en notre absence, vous êtes là 

pour nous. Vous participez aux événements, vous lisez le bulletin, vous posez des 

questions, vous offrez des idées… Merci à toutes et tous pour votre appui et 

dévouement au club. 

Les élections de 2024 ont eu lieu. Tel que noté dans les bulletins antérieurs, il y avait deux 

postes à combler : 

• vice-présidence occupée par Karen Casselman 

•  trésorier.ère occupée par Christiane Tailleur 

Aucun nom n’a été émis par l’entremise des bulletins ou de l’assemblée présente pour ces 

postes, et donc, Karen et Christiane ont accepté de poursuivre leurs mandats et ont été 

réélues. Merci à Christiane et Karen pour leurs efforts continus au sein du club. 

 

 

Les gagnants du programme de 

bourses pour le Club Héritage  
Le programme de bourses pour le Club Héritage, maintenant bien établi depuis sa 

conception en 2018, a reçu 75 demandes des plus impressionnantes. C’est toujours un défi 

pour le comité de sélection de ne choisir que trois demandes. Il revient à l’honneur au Club 

Héritage d’aider ces récipiendaires talentueux à accomplir leurs buts personnels. Chers 

membres du Club By-Town, veuillez encourager vos petits-enfants pour faire une demande 

de bourse du Club Héritage. Félicitations aux gagnants de 2024 ! 

La disparition d’un site vraiment 

super…  
Nous avions mentionné cet été que la gestion du site Internet du chapitre By-Town 

demandait trop de temps. Malgré sa lisibilité et rappel facile d’information, le site a subi trop 

d’arnaques et son maintien devenait trop difficile pour nous qui, enfin, sommes assez nuls 

en gestion et sécurité de site web. Nous l’avons donc éteint. Vos bulletins mensuels (gardez-

les !), le site national ou page Facebook seront dorénavant la seule façon de suivre nos 

activités. Nous aurons une adresse courriel différente éventuellement, mais, pour l’instant, 

https://heritageclub.ca/fr/programme-de-broures-detude-page/
https://heritageclub.ca/wp-content/uploads/2024/09/Winner-announcement-2024-fre.pdf
https://heritageclub.ca/by-town/
https://www.facebook.com/bytownchapter
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vous n’avez qu’à bien garder ce bulletin-ci afin de vous y référer au besoin ! 

  

Bon, et bien voilà, c’est tout pour ce mois-ci… merci de nous avoir lu jusqu’ici ! Portez-vous 

bien; nous avons hâte de vous revoir bientôt. 

  

Votre équipe exécutive du Club Héritage By-Town 

  

  

 

PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES 

NOTE: Dues are $20.00 per year to renew. 

If your membership has lapsed, the cost is $35 to reactivate your membership. 

 

PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers 

• Please send an email to treasurer@bytownchapter.com with the following 

details: 

• The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity) 

• The amount of your e-transfer 

• Your name and membership number 

 ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque: 

• PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY 

PAYMENT 

• Please send an email to treasurer@bytownchapter.com noting you would like 

to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque 

• Make cheque out to ‘BY-TOWN HERITAGE CLUB’ and mail to:  

CHRISTIANE TAILLEUR 

74 RUE MARLENE-GOYET  

GATINEAU QC  J8P 6Z5 

 

INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET 

COTISATIONS 

Note : Le coût de la cotisation est de 20 $ par année. 

mailto:treasurer@bytownchapter.com
mailto:treasurer@bytownchapter.com
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Si votre adhésion au club est échue, le frais de renouvellement est de 35 $. 

  

 MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)  

• Envoyez un courriel avec les détails suivants 

à treasurer@bytownchapter.com : 

• la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique) 

• le montant de votre virement électronique 

• votre nom et numéro de membre 

 MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque : 

• VEUILLEZ NOTER QUE NOUS N’ACCEPTONS PAS LES CHÈQUES 

POSTDATÉS POUR TOUT PAIEMENT 

• Envoyez un courriel à treasurer@bytownchapter.com en indiquer que vous 

nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou 

votre activité 

• Faites votre chèque libellé à ‘BY-TOWN HERITAGE CLUB’ et le faire 

parvenir à : 

CHRISTIANE TAILLEUR 

74 RUE MARLENE-GOYET  

GATINEAU QC  J8P 6Z5 
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Want to change how you receive these emails? 

You can update your preferences or unsubscribe from this list. 

 

  
  

 

https://bytownchapter.us4.list-manage.com/profile?u=ffcab038c32e916e620ccbe30&id=90dd736ac6&e=183efc9952
https://bytownchapter.us4.list-manage.com/unsubscribe?u=ffcab038c32e916e620ccbe30&id=90dd736ac6&t=b&e=183efc9952&c=880b5f563b

